
GORDANA RUSAK:  

- Hvala gospodine predsjedniče.  

Gospodine Gradonačelniče, dakle gospodine Gradonačelniče svjesni činjenice da je 

stanje naše vodovodne mreže u gradu Zagrebu katastrofalno prošla vlast započela je projekt 

Aglomeracija Zagreb. Dakle to je projekt koji obuhvaća u sebi i rekonstrukciju vodovodne i 

kanalizacijske mreže. No da bi smo taj projekt mogli realizirati potrebno je imati 100% 

vlasništva nad zemljištem na kojem bi se radovi izvodili, inače od EU nećemo ta sredstva dobiti.  

Dakle velikim dijelom je bivša vlast riješila te imovinsko-pravne odnose, svjesni smo 

da nam obnova te vodovodne i kanalizacijske mreže treba i moja su pitanja konkretna. Jesu tri 

ali su zapravo potpitanja i ja ću ih ukratko 

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Imate pravo samo na jedno po Poslovniku.  

 

GORDANA RUSAK:  

- Da ali pitanja su vezana. Ja mogu to pročitat u jednom pitanju  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Ajde postavite pitanje. Može.  

 

GORDANA RUSAK:  

- ali ja bi to htjela raščlanit da gospodin gradonačelnik bolje čuje. Al' ako hoćete bit će 

sve u jedno, u đuture.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Može, u jednom pitanju. Ajmo.  

 

GORDANA RUSAK:  

- Jeste li u ovoj godini i pol riješili ijedan imovinsko-pravni spor vezan uz ovaj projekt, 

koji ako jeste, u kojoj fazi je izrada studijske dokumentacije i jeste li ishodili ijednu građevinsku 

dozvolu vezano uz objekte za taj projekt? Dakle je da se čini da su tri pitanja ali to je sve usko 

vezano. Dakle u jednoj rečenici kakvo je stanje projekta ali na ovaj detaljan način. Hvala lijepa.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala zastupnice Rusak.  

Odgovor će dati gradonačelnik Grada Zagreba Tomislav Tomašević. Izvolite 

gradonačelniče.  

I molim sada bez upadica i dobacivanja da možemo čuti odgovor.   

 

……(Nerazumljiva upadica iz klupe)……  

……(Žamor)……  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Hvala zastupnice Rusak na pitanju.  

Odgovor kratko na vaše pitanje da. Znači riješeni su imovinsko-pravni sporovi, neki, 

dobit ćete popis koji imovinsko-pravni sporovi su riješeni. Dobivene su nove građevinske 

dozvole, dobit ćete i taj popis. Radi se cijelo vrijeme na pripremi dokumentacije za 

Aglomeraciju.  

Zašto je došlo do promjene? Došlo je do promjene zato što ste vi tvrdili tada, vaša vlast 

da III. stupanj pročišćavanja otpadnih voda mora se financirati iz proračuna. Riječ je o pola 



milijarde kuna, podsjetit ću vas, investicije. Mi smo tada u razgovorima s ministarstvom i 

Hrvatskim vodama utvrdili da je moguće da taj III. stupanj pročišćavanja otpadnih voda se 

financira iz ovog projekta Aglomeracije koji je milijardu i 800 milijuna kuna. I zato 

prepravljamo dokumentaciju da III. stupanj pročišćavanja otpadnih voda u ZOV-u, taj teret ne 

padne na proračun Grada Zagreba nego da se financira iz sredstava Europske komisije, međutim 

isto tako ono što je sasvim jasno da moramo i da bi povukli taj novac iz Europske unije 

sufinancirati investicije s nekih 500 milijuna kuna. A onda ćete isto tako u tom detaljnom 

odgovoru koji ćete dobiti pisano dobit ćete isto tako i odgovor koliko je do sada investirano u 

vodoopskrbnu mrežu u zadnjih 20 godina, prije nego smo mi došli na vlast. Koja je u situaciji 

dobro znate pucanja cijevi, magistralnih cjevovoda, gubitaka većih od 50% u mreži zbog čega 

sada po novim europskim direktivama od 1.1. će se naplaćivati kazna Vodovodu jer će se 

naplaćivati voda po zahvaćenoj vodi a ne po isporučenoj vodi. Znači za sve ove gubitke u 

vodoopskrbnoj mreži koje niste rješavali 20 godina sada ćemo mi nažalost bit financijski 

penalizirani s otprilike 45 milijuna kuna godišnje. Tako da ćete dobiti i taj odgovor, koliko ste 

vi u zadnjih 20 godina investirali stotina milijuna kuna u vodoopskrbnu mrežu koja je u stanju 

u kakvom je, a to je katastrofalno.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala gradonačelniku.  

Dodatno pojašnjenje zatražila je zastupnica Rusak.  

Zahvaljujem svima za tišinu i disciplinu i molim da se nastavi tako dalje. Izvolite.  

 

GORDANA RUSAK:  

- Evo na prozivanje bivše vlasti bilo bi dobro da si prozovete vaše koalicijske partnere 

koji su onaj novac koji je s londonske burze bio povučen za rekonstrukciju vodovodne mreže u 

vrijeme kad Bandić nije imao kontrolu nad Holdingom jednostavno zamaglili, nema ih. Dakle 

razgovarajte s njima jer bi tad to bilo napravljeno.  

A sad ću ovako, sa zadovoljstvom ću pričekati vaš pismeni odgovor, ali se nadam da se 

nećete opet kititi tuđim perjem jer ću dobro provjeriti je li u tom odgovoru ovih 400 milijuna 

kuna vrijednosti građevinskih dozvola koje su bile ishođene već za te projekte, je li tu 80% onih 

imovinsko-pravnih odnosa koje je riješila bivša vlast.  

I još jedno, kako da vam vjerujem da će VIO to uistinu dobro napraviti kada ispada da 

je njegov stupanj realizacije u investicije tek 20%? 20% onoga što ste planirali ste realizirali u 

ovih godinu dana. Dakle katastrofa. Kako kad ne možete tako jednostavne projekte ćete odraditi 

ovaj komplicirani.  

Hvala lijepo.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo zastupnice.  

Gradonačelnik je inače Skupština Holdinga tako da je onda upoznat sa svime u 

Holdingu. Izvolite gradonačelniče dodatno pojašnjenje.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Moram priznat da mi je ovo prvi glas za obveznice s londonske burze, da gradonačelnik 

ni za to nije odgovoran pošto se hvalio, hvalio kako je novac otiš'o na Zagrepčanku i druge 

nekretninske investicije i da su to super investicije za Grad. Hvalio se s time. Pa je, hvalio se. 

Ja se toga sjećam. Hvalio se s time da taj novac nije otiš'o u vodoopskrbnu mrežu nego da je 

otiš'o u jako pametne investicije. Toliko pametne da je prije dvije godine planirao prodati tu 

istu Zagrepčanku ispod cijene. Ispod cijene za koju je kupljena. Pa onda sjetite se ono, pa onda 

stavljeno u proračun milijardu kuna od prodaje Zagrepčanke, Gredelja i Paromlina koja nikad 



nije ni jedan korak napravljen da se proda. Samo da bi se pokrilo troškove u predizbornoj 

kampanji bez pokrića. Evo provjerit ćemo i to. Ja ću vam nać te izjave.  

U svakom slučaju znači dobit ćete pisani odgovor. Mi smo svjesni da moramo ulagati u 

vodoopskrbnu mrežu i na tome radimo. Ponavljam, povući ćemo milijardu i 800 milijuna kuna 

iz EU ali ćemo morat isto tako i sufinancirati 500 milijuna kuna investicija da bi se to dogodilo. 

To uključuje i vodoopskrbu, to uključuje i odvodnju, to uključuje III. stupanj pročišćavanja 

otpadnih voda koje je pola milijarde kuna.  

A o tome kako je uopće napravljen pročistač otpadnih voda što se tiče I. i II. stupnja, o 

koncesijskom ugovoru koji traje do kad, do 2028. godine, pod kojim uvjetima je sklopljen, 

kolika je bila zarada privatne tvrtke i koncesionara možemo, dobit ćete i to isto tako u odgovoru. 

Dobit ćete i to u odgovoru.  

A znate tko je potpisao taj ugovor? Ja ga nisam potpisao. Potpisao ga je bivši gradonačelnik. 

Kažem, potpisao ga je na 28 godina. 28 godina.  

 

UPADICA iz klupe: - 30!  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- I revizije tih ugovora su vrlo komplicirane, teške i jednom kad se sastave i potpišu 

ostaju financijska omča na gradu desetljećima. Znači za sljedećih "x" gradonačelnika. Tako da 

i to ćete isto tako dobiti u vašem pisanom odgovoru.  

 

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

 


